
 

Protokół Nr XLV/22 

Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

z dnia 31 marca 2022 r.  

 

od godz. 10:00 do godz. 11:30 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Andrzej Dutkiewicz  

3. Tomasz Filipowski  

4. Hanna Iwaniuk  

5. Marcin Łabędzki  

6. Paweł Mataśka  

7. Dawid Mazurkiewicz 

8. Ewa Mielczarek-Sójka  

9. Krzysztof Nowak  

10. Joanna Pawłowska  

11. Zbigniew Piotrowski 

12. Tomasz Półgrabia  

13. Wojciech Rychlik  

14. Romuald Solarek  

15. Stanisław Szuster  

16. Piotr Warchlewski  

17. Grzegorz Włodarczyk  

18. Jadwiga Ziółkowska  

19. Tomasz Ziółkowski  

Punkt 1 

Otwarcie XLV sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad.  

 

Otwarcia XLV sesji dokonał przewodniczący Rady Piotr Warchlewski. Stwierdził kworum. 

Wobec czego wszystkie podjęte na sesji uchwały będą prawomocne i obowiązujące. 

Punkt 2  

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

1. Otwarcie XLV sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 



3. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.  

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

5. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg w Zduńskiej Woli za 2021 rok.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                  i 

społecznej osób niepełnosprawnych i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na ich realizację                                       

w 2022 r.  

7. Sprawozdanie z realizacji w roku 2021 – przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w 

Zduńskiej Woli – „Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2021-2023 

w powiecie Zduńskowolskim”.    

8. Sprawozdanie z realizacji w 2021 roku Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2020-2030 w Powiecie Zduńskowolskim.   

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków.     

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/81/11 Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

z dnia 10 listopada 2011 r. w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania projektów 

aktów prawa miejscowego.    

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                                                

z Ministrem Edukacji i Nauki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej, 

wynikających z Programu kompleksowego wsparcia dla rodzin „Za życiem”, stanowiącego 

załącznik do uchwały nr 189 Rady Ministrów z dnia 27 grudnia 2021 r. zmieniającego 

uchwałę w sprawie programu kompleksowego wsparcia dla rodzin „Za życiem” (M.P. z 

2022 r. poz. 64) w zakresie: zapewnienie realizacji zadań wiodącego ośrodka 

koordynacyjno-rehabilitacyjno- opiekuńczego na obszarze powiatu, określonych w art. 90v 

ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty oraz w rozporządzeniu Ministra 

Edukacji Narodowej z dnia 5 września 2017 r. w sprawie szczegółowych zadań wiodących 

ośrodków koordynacyjno-rehabilitacyjno - opiekuńczych (Dz. U. poz. 1712) — zadanie 2.4 

„Wieloaspektowa i kompleksowa pomoc niepełnosprawnemu dziecku w okresie od 0 roku 

życia   do rozpoczęcia nauki w szkole oraz jego rodzinie”.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLI/69/21 Rady  Powiatu Zduńskowolskiego z 

dnia 23 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zduńskowolskiego – FK/RP-5/22.  

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Zduńskowolskiego                                            

nr XLII/1/22 z dnia 14 stycznia 2022r. w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022 – FK/RP-

6/22.  



14. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji.  

15. Interpelacje i zapytania Radnych.                                     

16. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

17. Sprawy różne. 

18. Zakończenie XLV sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku dziennego obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga 

Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada powiatu jednogłośnie przyjęła porządek obrad.  

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga 

Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada powiatu jednogłośnie przyjęła porządek posiedzenia.  

 

Punkt 4 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski do Komisji uchwał zgłosił następujących radnych. 

1/ Zbigniewa Piotrowskiego, 



2/ Romualda Solarka, 

3/ Tomasza Półgrabię. 

 

W/w radni wyrazili zgodę na pracę w komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga 

Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada powiatu jednogłośnie powołała komisję uchwał i wniosków w składzie j.n. 

1/ Zbigniew Piotrowski - przewodniczący, 

2/ Romuald Solarek - członek, 

3/ Tomasz Półgrabia – członek. 

 

 

Punkt 5 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zarządu Dróg w Zduńskiej Woli za 2021 rok. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o opinie poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca Komisji Ogólnospołecznej Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał oraz przyjęła sprawozdania.   

Przewodniczący Komisji Programowo – Budżetowej Grzegorz Włodarczyk poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał oraz przyjęła sprawozdania.   

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

Stanisław Szuster poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał oraz 

przyjęła sprawozdanie.  



 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Radna  Ewa Mielczarek-Sójka  podziękowała Dyrektorowi Powiatowego Zarządu Dróg 

Piotrowi Paceltowi za prace wykonane na terenie gminy Szadek. Prace są wykonywane 

sprawnie i rzetelnie. Mieszkańcy są zadowoleni.  

Radny Krzysztof  Krzysztof Nowak dołączył się do podziękowań. Nawiązał do interpelacji, 

na którą nie uzyskał odpowiedzi. Jedna dotyczyła usunięcia zakrzaczeń na drodze Lichawa – 

Górna Wola na wysokości cmentarzyka w Łobudzicach i druga awarii melioracji i w ślad za 

tym odtworzenie rowu otwartego w kierunku Piaski – Wilamów. Tu pan dyrektor dołożył 

starań, drogą uzgodnień ze sołtysem i mieszkańcami udało się to kontynuować.  Jest potrzeba 

uzupełnienia poboczy i w uzgodnieniu z Panem starostą będzie to realizowane. Na pewno 

droga ta wymaga przebudowy, czeka od roku 2011 choćby z racji kolei dużych prędkości. 

Ostatnio odbyły się konsultacje w Szadku. Jest wzmianka, że na terenie gminy Wodzierady 

jest planowany przystanek na odcinku Sieradz – Łódź. By droga ta dobrze służyła 

mieszkańcom.  

Rada powiatu przyjęła sprawozdanie. Nie wniosła uwag. 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na ich realizację w 2022 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 

osób niepełnosprawnych i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na ich realizację w 2022 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga 

Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada Powiatu jednogłośnie (ogółem 19 głosów „za”) podjęła uchwałę Nr XLV/8/22 w 

sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 



niepełnosprawnych i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, przeznaczonych na ich realizację w 2022 r.  

 

 

Punkt 7 

Sprawozdanie z realizacji w roku 2021 – przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w 

Zduńskiej Woli – „Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2021-2023 w 

powiecie Zduńskowolskim”. 

 

 

Rada Powiatu przyjęła sprawozdanie. Nie wniosła uwag. 

 

Punkt 8 

Sprawozdanie z realizacji w 2021 roku Powiatowego Programu Działań Na Rzecz Osób 

Niepełnosprawnych na lata 2020-2030 w Powiecie Zduńskowolskim. 

 

Rada powiatu przyjęła sprawozdanie. Nie wniosła uwag. 

 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Zbigniew Piotrowski poinformował, że dotarł do informacji, że całe Karsznice są  

zabytkiem. Nawet jeżeli ktoś postawi szopę z pozwolenia na budowę, będzie zabytkiem i ma 

prawo uzyskać dotację. Liczył, że ta uchwała będzie to regulować. Jest to temat do 

przemyślenia na przyszłość. Trzeba tą sprawę unormować.   

 

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna 

Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski 

, Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 



Dawid Mazurkiewicz, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (1) 

Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu  16 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLV/9/22 w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/81/11 Rady Powiatu Zduńskowolskiego z 

dnia 10 listopada 2011 r. w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów 

prawa miejscowego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr X/81/11 Rady Powiatu Zduńskowolskiego z 

dnia 10 listopada 2011 r. w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów 

prawa miejscowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł 

Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna 

Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , 

Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Dutkiewicz  

BRAK GŁOSU (1) 

Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLV/10/22 w sprawie zmiany uchwały Nr 

X/81/11 Rady Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 10 listopada 2011 r. w sprawie 

szczegółowego sposobu konsultowania projektów aktów prawa miejscowego.  

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Ministrem 

Edukacji i Nauki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej, wynikających z 

Programu kompleksowego wsparcia dla rodzin „Za życiem”, stanowiącego załącznik do 

uchwały nr 189 Rady Ministrów z dnia 27 grudnia 2021 r. zmieniającego uchwałę w sprawie 

programu kompleksowego wsparcia dla rodzin „Za życiem” (M.P. z 2022 r. poz. 64) w 

zakresie: zapewnienie realizacji zadań wiodącego ośrodka koordynacyjno-rehabilitacyjno- 

opiekuńczego na obszarze powiatu, określonych w art. 90v ust. 4 ustawy z dnia 7 września 

1991 r. o systemie oświaty oraz w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej z dnia 5 

września 2017 r. w sprawie szczegółowych zadań wiodących ośrodków koordynacyjno-

rehabilitacyjno - opiekuńczych (Dz. U. poz. 1712) — zadanie 2.4 „Wieloaspektowa i 

kompleksowa pomoc niepełnosprawnemu dziecku w okresie od 0 roku życia do rozpoczęcia 

nauki w szkole oraz jego rodzinie”. 

 



 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Ministrem 

Edukacji i Nauki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej, wynikających z 

Programu kompleksowego wsparcia dla rodzin „Za życiem”, stanowiącego załącznik do 

uchwały nr 189 Rady Ministrów z dnia 27 grudnia 2021 r. zmieniającego uchwałę w sprawie 

programu kompleksowego wsparcia dla rodzin „Za życiem” (M.P. z 2022 r. poz. 64) w 

zakresie: zapewnienie realizacji zadań wiodącego ośrodka koordynacyjno-rehabilitacyjno- 

opiekuńczego na obszarze powiatu, określonych w art. 90v ust. 4 ustawy z dnia 7 września 

1991 r. o systemie oświaty oraz w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej z dnia 5 

września 2017 r. w sprawie szczegółowych zadań wiodących ośrodków koordynacyjno-

rehabilitacyjno - opiekuńczych (Dz. U. poz. 1712) — zadanie 2.4 „Wieloaspektowa i 

kompleksowa pomoc niepełnosprawnemu dziecku w okresie od 0 roku życia do rozpoczęcia 

nauki w szkole oraz jego rodzinie”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł 

Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna 

Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , 

Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Dutkiewicz  

BRAK GŁOSU (1) 

Romuald Solarek  

 

Rada Powiatu 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLV/11/22 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z Ministrem Edukacji i Nauki na realizację zadań z zakresu 

administracji rządowej, wynikających z Programu kompleksowego wsparcia dla rodzin „Za 

życiem”, stanowiącego załącznik do uchwały nr 189 Rady Ministrów z dnia 27 grudnia 2021 

r. zmieniającego uchwałę w sprawie programu kompleksowego wsparcia dla rodzin „Za 

życiem” (M.P. z 2022 r. poz. 64) w zakresie: zapewnienie realizacji zadań wiodącego ośrodka 

koordynacyjno-rehabilitacyjno- opiekuńczego na obszarze powiatu, określonych w art. 90v 

ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty oraz w rozporządzeniu Ministra 

Edukacji Narodowej z dnia 5 września 2017 r. w sprawie szczegółowych zadań wiodących 

ośrodków koordynacyjno-rehabilitacyjno - opiekuńczych (Dz. U. poz. 1712) — zadanie 2.4 

„Wieloaspektowa i kompleksowa pomoc niepełnosprawnemu dziecku w okresie od 0 roku 

życia do rozpoczęcia nauki w szkole oraz jego rodzinie”. 

 

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLI/69/21 Rady  Powiatu Zduńskowolskiego z 

dnia 23 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zduńskowolskiego – FK/RP-5/22. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLI/69/21 Rady  Powiatu Zduńskowolskiego z 

dnia 23 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 



Zduńskowolskiego – FK/RP-5/22.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł 

Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna 

Pawłowska , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz 

Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (1) 

Romuald Solarek  

 

 

Rada Powiatu 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLV/12/22 zmieniającą uchwałę nr 

XLI/69/21 Rady  Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 23 grudnia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Zduńskowolskiego nr XLII/1/22 z dnia 

14 stycznia 2022r. w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022 – FK/RP-6/22. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu Zduńskowolskiego nr XLII/1/22 z dnia 

14 stycznia 2022r. w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022 – FK/RP-6/22.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł 

Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna 

Pawłowska , Wojciech Rychlik , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz 

Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Andrzej Dutkiewicz , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (1) 

Romuald Solarek  

 

 

Rada Powiatu 17 głosami „za” podjęła uchwałę Nr XLV/13/22 zmieniającą uchwałę Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego nr XLII/1/22 z dnia 14 stycznia 2022r. w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2022. 

 

Punkt 14 



Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że na terenie powiatu zduńskowolskiego jest 300 

osób, które korzystają z prywatnego zakwaterowania. 147 zajętych miejsc organizowanych 

przez jednostki samorządu.  Liczba osób, która korzysta z zorganizowanego  zakwaterowania 

to 125 osób. Liczba dzieci korzystająca z zorganizowanego zakwaterowania na dzień 

składania raportu to 60 osób.  Funkcjonują miejsca w schronisku szkolnym „Czekaj” zarówno 

na Dolnej jak i w Karsznicach, w domu misyjnym księży Orione, w świetlicy OSP w 

Janiszewicach, i przygotowana będzie również świetlica w Gajewnikach.  Są także 

mieszkania komunalne w gminie Szadek, które zapewniają miejsca liczba zajętych 120 , 

wolnych miejsc 200. 609 osobom nadano numer PESEL w tym 287 poniżej 18 roku życia 322 

osoby po wyżej 18 roku życia.  

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał czy do szkół zgłosili się uczniowie, w tym do szkół 

średnich. 

Radny Tomasz Półgrabia zapytał czy jest pomysł na osoby dorosłe, czy są jakieś oferty pracy 

dla tych osób, czy będą w jakiś sposób aktywizowane.    

Radny Krzysztof Nowak zapytał czy informację dotycząca uchodźców może uzyskać na 

maila.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że liczba dzieci to 6 osób w szkołach średnich, 2 osoby 

I LO, 3 w szkołach technicznych, 2 w mechaniku, 1 w elektroniku. Odnośnie szkół 

podstawowych nie ma bieżącej wiedzy. Jeżeli chodzi o aktywizację osób dorosłych to 

pojawiają się ogłoszenia, informacja w tym temacie znajduje się w informacji międzysesyjnej. 

Jedna lub dwie osoby zarejestrowały się jako osoby bezrobotne. Jest 9 powiadomień o 

powierzeniu pracy. Jest również oferta, ze strony przedsiębiorców, w urzędzie pracy jest 

stażysta lub stażystka ze znajomością języka rosyjskiego i ukraińskiego, jest także uruchomiana 

infolinia.  Informacje znajdują się również na stronach internetowych służące integracji.  

Radna Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, że w szkołach podstawowych i przedszkolach 

na dzień 29 marca br. a mianowicie: jest 87 uczniów - w szkołach podstawowych,                                         

a w przedszkolu jest 18 dzieci.  W dniu dzisiejszym o godz. 13.00 Miasto organizuje w ratuszu 

spotkanie dla osób z Ukrainy na temat praw i obowiązków. Udział weźmie pani mecenas, która 

będzie mówiła o spec ustawie, będzie również przedstawiciel ZUS i MOPS-u. Wiele dzieci nie 

znalazło się w systemie oświaty, gdyż Ukraina uruchomiła naukę w trybie online i część 

rodziców marząc o powrocie do swojego kraju nie wysyła dzieci do polskich szkół.   

Ukrainki częściowo pracują, w wielu przypadkach panie nie podejmują decyzji                                  

o zatrudnieniu gdyż uważają, że jeszcze dwa tygodnie i będą mogły wrócić do kraju.  

Radna Joanna Pawłowska poinformowała, że w schronisku jest 61 osób, w tym 28 dzieci.  

Czternaścioro dzieci poszło do szkoły nr 11, nawet 16 – letni chłopiec. Wszyscy mają 

założone PESEL, konta bankowe. Poza jedną osobą, pozostali złożyli wnioski do MOPS-u, w 

tym wnioski o 500 +.  W przyszłym tygodniu udadzą się do Urzędu Pracy. Siedem osób już 

podjęło pracę. Jest to praca czasowa ale legalna.  

 

 



Punkt 15 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radny Krzysztof Nowak zapytał czy na sesji kwietniowej będzie się można spotkać na sali a 

nie on-line.  

 

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski poinformował, że ma taka nadzieję, że  będzie się 

już można spotykać. Wszystko będzie zależało od sytuacji epidemiologicznej.  

 

Punkt 16 

Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 

 

Starosta  Hanna Iwaniuk podziękowała za spokój i powagę i skupienie się na merytorycznej 

pracy. Kraj znalazł się w trudnej sytuacji nie tylko z powodu uchodźców ale i pandemii.   

 

Radny Stanisław Szuster zawnioskował o interwencję na ulicy senatorskiej na skrzyżowaniu z 

ulicą Sieradzką i Widawską w Szadku  tj. namalowanie linii ciągłej na odcinku 20 metrów. 

Parkujące samochody utrudniają wyjazd na ulice Sieradzką.  

Ponadto pan radny poinformował, że było spotkanie odnośnie kolei dużych prędkości w 

Szadku. Jeszcze nie ma decyzji gdzie ta kolej będzie przebiegała. Poinformował, że posiada 

informacje, że na terenie gminy Szadek  nie będzie stacji kolejowej.  

 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o przekazanie wniosku na piśmie.  

 

Punkt 17 

Sprawy różne. 

 

Radna Ewa Mielczarek-Sójka podjęła temat zwiększenia uposażeń pracowników 

Powiatowego Urzędu Pracy w Zduńskiej Woli. Po sesji styczniowej wystąpiła z pismem do 

pana starosty Rychlika z prośbą o przedstawienie informacji na temat tego czy zostały podjęte 

jakieś rozmowy z pracownikami lub ze związkiem zawodowym działającym na terenie tej 

jednostki. Uzyskała odpowiedź, że jest prowadzony dialog, że pracownicy nie osiągną tego 

pułapu jaki by chcieli ale zawsze jakoś ta sprawa ruszy do przodu. Odpowiedź pana starosty 

przesłała do przewodniczącej związku zawodowego. W otrzymanej odpowiedzi uzyskała 

informację, że  odbyło się spotkanie z udziałem przedstawicieli  związku zawodowego, 

dyrektora, głównej księgowej gdzie zostały szczegółowo omówione sprawy związane z 

zatrudnieniem pracowników, wynagrodzeniem oraz planem finansowym jednostki. Pani 

przewodnicząca napisała, że prawdą jest że takie spotkanie się odbyło ale nie jest prawdą, że 

zostały szczegółowo omówione spawy związane z zatrudnieniem pracowników czy 

wynagrodzeniami. Napisała, że  zostali poinformowani przez pana wicestarostę, że żadnych 

podwyżek dla pracowników nie ma i nie będzie, że starostwo nie dysponuje środkami 

pieniężnymi które miałyby poprawić  byt pracowników. Pani przewodnicząca wskazała na to, 

że w 2022 r. czterech pracowników osiągnie wiek emerytalny, mieli więc nadzieję, że te 

pieniądze zostaną podzielone między pozostałych pracowników.  Jednakże nawet takiego 



zapewnienia nie otrzymali. Pracownicy są zdruzgotani gdyż będą musieli przejąć obowiązki 

tych pracowników i odpowiedzialność ale w żaden sposób nawet minimalny, nie przełoży się 

to na ich finanse. Jeżeli chodzi o plan finansowy jednostki to jedyne co udało się ustalić po 

tym spotkaniu, że znowu zostaną zabrane pieniądze. Z jakich przyczyn nikt ich o tym nie 

poinformował. Radna ma nadzieję, że mimo trudnej sytuacji finansowej Zarząd pochyli się 

nad losem tych ludzi. Będzie dalej tą sprawę monitować.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że na spotkaniu ze związkami zawodowymi w 

sposób jasny była przedstawiona sytuacja funkcjonowania Powiatowego Urzędu Pracy. Przez 

lata funkcjonowania urzędu pracy, głównym źródłem finasowania był odpis z funduszu pracy 

na prowadzenie zadań związanych z aktywizacją bezrobocia. Stanowiło to olbrzymią kwotę w 

budżecie powiatu i w planie finansowym jednostki rzędu ponad 800 tys. zł.  W ostatnich latach 

rząd ten odpis mocno zmniejszył. Na rok bieżący jest to kwota 268 tyś. zł. - poprzednio było 

250 tyś. zł. przy budżecie przeszło 2 mln zł. pozostałą kwotę trzeba kosztem innych zadań w 

zakresie budowy dróg przeznaczyć na funkcjonowanie administracji w tym przypadku 

funkcjonującej w powiatowym urzędzie pracy. Mając na uwadze poziom bezrobocia, który 

zmalał z 16-17 % na 6-7 %. Rozmiar zadań musi być adekwatny do poziomu bezrobocia w tym 

i rozmiar i skala działania urzędu. W przypadku osób, które odejdą na emeryturę, gdyż 

preferowane są odejścia naturalne środki te mogłyby zostać przeznaczone na podwyższenie 

wynagrodzeń.  O tym była rozmowa. Osoby, które nabyły prawo do emerytury na tą emeryturą 

nie odeszły. Możliwości finansowe są ograniczone. Nie można podejmować decyzji, które 

zachwieją funkcjonowanie powiatu.  Dramatycznie rosną ceny. Trzeba być świadomym co do 

skali możliwości. Dzisiejszą uchwałą Powiatowy Urząd Pracy ma zwiększony budżet  o 350 

tyś. zł by koszty pozabezpieczać. Wzrosty wynagrodzeń są możliwe przy zmniejszeniu 

zatrudnienia. Są sygnały, że dwie osoby odejdą pod koniec czerwca.  

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że tak jak zdruzgotani są pracownicy Powiatowego 

Urzędu Pracy tak pewnie i inni, którzy mają niewysokie pensje. I zdruzgotani jesteśmy my, że 

nie mamy wystarczającej wysokości środków. Powiat niczym się nie różni od innych 

samorządów by je przeznaczyć na wydatki bieżące i móc pomóc jednostkom. To jest kwestia 

przeznaczenia środków albo na wydatki majątkowe albo na wydatki bieżące gdzie 

ograniczenia są naprawdę duże. Nikt środków z budżetu Powiatowego Urzędu Pracy nie 

zabierał. Uchwalony budżet jest budżetem trudnym, dyscyplinującym dlatego były rozmowy 

z Powiatowym Urzędem Pracy dyrektorem, zobowiązujące go do podjęcia takich działań, 

które umożliwią zrealizowanie tego budżetu a to wymagałoby, przy oczekiwaniach 

dotyczących podwyżek zmniejszenia zatrudnia. Proponowaliśmy odejścia w sposób 

naturalny, pozyskanie oszczędności. Te sugerowane podwyżki nie zostały wdrożone przez 

dyrektora, jest umówiona na spotkanie z panem dyrektorem. Wierzy, że reorganizacja w 

kierunku zwiększenia wynagrodzeń nastąpi bez zwolnień osób dla których ta praca jest 

jedynym źródłem finansowania.   Ewentualna podwyżka nie wpłynie niestety na wysokość 

emerytury. Nie bez powodu środki pomocowe, które uzyskaliśmy zostały przeznaczone na 

Powiatowy Urząd Pracy. Starosta podkreśliła, że nikt pieniędzy z budżetu Powiatowego 

Urzędu Pracy nie zabierał. Oczekiwania są i w szkołach i w pozostałych jednostkach.   

 

Radna Ewa Mielczarek-Sójka właśnie o to chodziło pracownikom Powiatowego Urzędu 

Pracy, że  po odejściu osób na emeryturę te pieniądze nie zostaną zabrane a przekazane na 

płace dla pozostałych pracowników. Teraz słowa pani starosty są wyraźnie, proste i czytelne. 

Ma nadzieję, że ta obietnica zostanie spełniona. Pracownicy rozumieją, że jeżeli te osoby nie 

odejdą na emeryturę podwyżek nie będzie. Pracownicy rozumieją sytuację finansową a jeżeli 

pojawia się możliwość pozostawienia pieniędzy w budżecie na płace to nich tam pozostaną.  



  

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziłą, że to naprawdę nie są łatwe decyzje, również w samym 

starostwie zachęcaliśmy do odejścia na emeryturę osoby, które osiągnęły wiek emerytalny, by 

zapewniać w następnym okresie zbilansowanie jednostek. To ma miejsce również w tej 

jednostce. Odejście pracowników niezależnie od okresu nie spowoduje zabrania tych  

środków. Ma nadzieję, że te prośby zostaną wysłuchane i uda się doprowadzić do takiej 

organizacji urzędu by była adekwatna co do zadań jakie przed nimi stoją i z uwzględnieniem 

sytuacji zmniejszenia bezrobocia i zapewnić funkcjonowanie jednostki do końca roku.  

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski stwierdził, że liczy na to że poszukiwanie pracy 

przez dużą liczbę uchodźców spowoduje, że będą programy, które będzie prowadził 

Powiatowy Urząd Pracy, że pojawią się pieniądze na zasilenie budżetów poszczególnych 

pracowników. Ale skoro zgłosiła się tylko jedna osoba a wszystkich ofert jest 6 to tu nic nie 

zadziała.  

Starosta Wojciech Rychlik podziękował mieszkańcom powiatu za dary dla Ukrainy. Było ich 

bardzo dużo. Wiodącym punktem był PMOS na ul Dolnej ale również „Bator Inicjatyw 

Społecznych” prowadzony przez Miasto Zduńska Wola oraz Parafia św. Pawła przy ul. 

Zielonej, harcerzy. Starosta podziękował panu Piotrowi Warchlewskiemu,  Ks. Andrzejowi 

Jaworskiemu, pani Joannie Jarosławskiej, radnej Joannie Pawłowskiej i jej rodzinie, pani 

Katarzynie Kubiak, Marcinowi Łabędzkiemu, młodzieży - bez tych osób ta zbiórka nie byłby 

możliwa. Oraz tym którzy uchodźców przyjęli pod swój dach.  

 

Przewodniczący rady Piotr Warchlewski poinformował, że jedna z mieszkanek zamieszkująca 

obecnie w Stanach Zjednoczonych zorganizowała piknik, zebrane środki zostaną przekazane 

uchodźcom.  

 

Punkt 18 

Zakończenie XLV sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Zakończenie XLV sesji VI kadencji dokonał przewodniczący rady.  

 

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

 Piotr Warchlewski  


